
Zápisnica zo zasadnutia II. komory Snemu SAV 25. 2. 2015 
 

Zasadnutie sa konalo v knižnici Ústavu pre výskum srdca, Dúbravská cesta 9, Bratislava. 

 

Prítomní: štrnásti členovia II. komory Snemu podľa prezenčnej listiny; keďže K. Marhold, člen II. 

komory, bol zároveň kandidátom na člena PSAV, v zmysle bodov 7 a 9 platného volebného poriadku 

snemu na voľbu kandidátov na členov predsedníctva akadémie, nebol K. Marhold prítomný ako člen 

komory na zasadnutí k bodom 1 až 5 a do počtu prítomných členov komory oprávnených k voľbe sa 

započítavalo iba trinásť jej členov. 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu 

3. Voľba pracovných komisií (návrhovej, mandátovej a volebnej) 

4. Odpovede kandidáta na člena P SAV K. Marholda na otázky členov II. komory snemu 

5. Voľba kandidáta na člena P SAV v II. komore snemu 

6. Schválenie spôsobu rozdelenia 5% mzdového fondu v II. oddelení SAV 

7. Rôzne 

8. Záver 

 

Ad 1 a 2. Zasadnutie II. komory snemu o 10:33 otvorila a ďalej viedla Ľ. Lacinová, poverená vedením 

volieb kandidáta na člena PSAV za II. komoru snemu. Program bol schválený jednomyseľne. Za 

zapisovateľa bol určený Ľ. Kľučár, za overovateľa P. Pristaš. 

 

Ad 3. Volebná komisia bola zvolená v zložení: 

 P. Cifra (predseda), J. Váľka, Ľ. Košťál 

a návrhová komisia v zložení: 

 I. Riečanský (predseda), Ľ. Kľučár, J. Gálik. 

 

Ad 4. Ľ. Lacinová prizvala o 10:35 na zasadnutie K. Marholda, otvorila diskusiu a vyzvala členov na 

otázky z pléna. Na úvod sa Ľ. Lacinová spýtala, ako môže P SAV zabezpečiť riešenie aktuálnej 

problematiky financovania programu SASPRO, ktoré môže výrazným spôsobom ohroziť funkčnosť 

mnohých ústavov. Podľa K. Marholda je v súčasnosti už asi nemožné rušiť podpísané kontrakty a je 

potrebné, aby prijatí uchádzači začali vykonávať svoju pracovnú činnosť v príslušných organizáciách. 

Minister Draxler už na niekoľkých fórach prisľúbil finančnú pomoc tomuto projektu a preto verí, že 

k najhoršiemu, teda k potrebe dofinancovania programu z vnútorných zdrojov SAV, nakoniec 

nedôjde. Ak by však toto externé dofinancovanie nebolo zabezpečené, bude podľa Marholda nutné 

pristúpiť k redukcii, prípadne až k eliminácii budúcich výziev programu. K. Marhold zároveň vyjadril 

pochybnosti, či kandidát dokáže za 2-3 ročné obdobie, na ktoré je prijatý do pracovného pomeru, 

získať „veľké“ grantové prostriedky, pričom jeho plat bude predstavovať násobky bežného platu 

vedeckého pracovníka SAV. J. Váľka doplnil, že minister Draxler navrhol dve formy dofinancovania 

programu SASPRO – buď priamo cez rozpočet SAV, alebo prostredníctvom agentúry APVV. Podľa K. 

Marholda by sa dofinancovanie cez APVV mohlo realizovať podobne, ako sú dofinancovávané granty 

7RP alebo ako LPP, pričom však samotná existencia agentúry je v súčasnosti ohrozená. M. Koóš sa 

ďalej spýtal, ako vykryť chýbajúce prostriedky na SASPRO, ktoré predstavujú asi 2,5% mzdového 



fondu organizácií, v prípade ak sa nepodarí získať externé zdroje, teda či program dofinancovať 

z iných interných zdrojov SAV, alebo zo mzdových fondov organizácií. K. Marhold nevidí použitie 

iných interných zdrojov ako reálne, keďže v rámci krátenia rozpočtu SAV boli všetky možné rezervy 

už asi vyčerpané. Zároveň načrtol možnosť dofinancovania hlavne z mzdových fondov organizácií, 

ktoré prijali nových uchádzačov SASPRO, ani toto riešene však nevidí ako ideálne. M. Koóš dodal, že 

podľa neho by sa mala vyvodiť osobná zodpovednosť člena P SAV, ktorý presadil realizáciu programu 

SASPRO bez toho, aby bolo potvrdené jeho externé dofinancovanie. K. Marhold si uvedomuje, že 

krátenie mzdového fondu by mohlo byť pre mnohé ústavy až likvidačné a preto nevylučuje ani 

možnosť zosobnenia zodpovednosti. 

 

J. Gálik sa kandidáta spýtal, či by po zvolení za člena P SAV nebol ochotný vytvoriť pracovnú skupinu, 

ktorá by aktívne bojovala proti „nezmyselnostiam“ verejného obstarávania (VO) v oblasti vedy 

a výskumu. Podľa K. Marholda je táto argumentácia nevyhnutná, pretože si uvedomuje špecifickosť 

nákupu tovarov a služieb v našej oblasti a súhlasí s tým, že klasické požiadavky na nákup, založené 

takmer výlučne na najnižšej cene, neumožňujú uskutočňovať úspešný vedecký výskum. J. Gálik 

dodal, že VO nepredstavujú iba nezmyselné administratívne zaťaženie v procese nákupu tovarov 

a služieb, ale predstavujú aj potenciálne riziko výrazných finančných sankcií udelených kontrolnými 

orgánmi v budúcnosti. J. Váľka dodal, že v praxi sa často stretáva aj s nekompetentnosťou 

kontrolórov, ktorí nerozumejú špecifickým požiadavkám vedy a je iba veľmi náročné vysvetliť 

a zdôvodniť opodstatnenosť mnohých nákupov. Podľa K. Marholda by nákup bežných kancelárskych 

potrieb mohol pokračovať podľa všeobecných predpisov VO a mohol by prebiehať na elektronickom 

trhovisku, v prípade špeciálnych predmetov pre výskum by však ich nákup mal ísť jednoznačne mimo 

klasické VO. Pripomenul, že tento problém je problematický aj kvôli tomu, že naše národné predpisy 

sú spravidla oveľa prísnejšie ako samotné smernice EÚ. Zároveň pokladá za nevyhnutné, aby mal 

každý vedecký tím možnosť uskutočňovať nákupy podľa vlastných požiadaviek a nemal by mať 

povinnosť uskutočňovať tento nákup od spoločného dodávateľa „vysúťaženého“ pre celú veľkú 

organizáciu.  

 

Ľ. Lacinová o 10:50 ukončila diskusiu, požiadala K. Marholda aby na obdobie volieb opustil miestnosť 

a vyzvala predsedu volebnej komisie P. Cifru aby sa ujal vedenia volieb. 

 

Ad 5. P. Cifra informoval členov komory o spôsobe voľby a členovia volebnej komisie následne 

rozdali prítomným členom komory s oprávnením hlasovať volebné lístky. Výsledky volieb: 

 

vydaných lístkov: 13 

odovzdaných lístkov: 13 

platných lístkov: 12 

neplatných lístkov: 1 

hlasy „za“: 12 

počet členov II. komory s právom hlasovať: 21 

počet prítomných členov II. komory s právom hlasovať: 13 

účasť: 61,9% 

podiel hlasov „za“: 92,3% 

 

Po vyhlásení výsledkov bolo prijaté uznesenie:  



 

Druhá komora snemu SAV tajným hlasovaním podielom hlasov 92,3 % zvolila Prof. RNDr. Karola 

Marholda, CSc. za kandidáta na člena P SAV. 

 

Ľ. Lacinová prizvala K. Marholda späť na zasadnutie komory a zagratulovala mu k zvoleniu. 

 

Ad 6. Vedenie zasadnutia prevzal predseda komory K. Marhold a oboznámil plénum komory 

s návrhom rady riaditeľov II. oddelenia, aby 5% zadržaných mzdových prostriedkov bolo paušálne 

vrátených organizáciám II. oddelenia. Opätovne sa diskutovala nevyhnutnosť získania externých 

zdrojov dofinancovania programu SASPRO. M. Koóš zdôraznil potrebu vrátenia všetkých 5% 

zadržaných financií organizáciám, K. Marhold však nastolil otázku čo robiť v prípade, ak nám MŠ 

neposkytne dodatočné financovanie projektu. I. Riečanský zároveň zdôraznil aj potrebu zachovania 

kredibility SAV, ktorá by mohla byť po prípadnom zrušení celého projektu SASPRO značne oslabená. 

Podľa informácie Ľ. Lacinovej hrozilo v podobnom prípade v ČR zrušenie už podpísaného kontraktu 

na pracovnú pozíciu. J. Váľka opätovne pripomenul, že krátenie mzdového rozpočtu by bol veľký 

problém hlavne v prípade menších organizácií, kde by však istým riešením mohlo byť zlúčenie 

menších organizácií do väčších celkov, ktoré by podobným výkyvom mohli lepšie odolať. Na záver 

diskusie komora jednomyseľne prijala nasledujúce uznesenie: 

 

II. komora schvaľuje vrátenie piatich percent mzdových prostriedkov zadržaných P SAV organizáciám 

II. oddelenia SAV v plnom objeme bez zohľadňovania akýchkoľvek kritérií. 

 

Ad 6. Žiadne príspevky 

 

Ad 7. O 11:20 K. Marhold zasadnutie ukončil. 

 

V Bratislave, 26. februára 2015 

 

Zapísal: Ľ. Kľučár 

Overil: P. Pristaš 

 

 

 

Ľubica Lacinová 

poverená vedením volieb kandidáta 

na člena PSAV za II. komoru snemu 


